
Un pati, en els llimbs administratius 

Per a què serveix un pati d'escola sense xiquets ni xiquetes? 

 

Arriba el final del curs escolar i les anhelades vacances d'estiu, però en el col·legi Max 

Aub de València, l'alumnat acomiada el curs sense haver pogut estrenar el seu nou 

pati.  

Després de més de 15 anys esperant l'ampliació del col·legi al solar annex, a 

principis de 2016 es va aconseguir, dins dels pressupostos participatius de 

l'ajuntament, una inversió de 180.000 € que convertirien aquesta reivindicació històrica 

en una realitat. Després de l'execució de la primera fase del projecte (60.000 €) l'espai 

per fi va quedar tancat i aplanat al febrer de 2017. Des de llavors ha estat tancat a 

l'espera del vistiplau de la Conselleria d'Educació que és qui ha de donar la conformitat 

per al seu ús escolar. Els 120.000 € de la segona fase s'executaran aquest estiu i 

dotaran al col·legi d'un hort escolar, una solana pavimentada i una zona d'arbrat, tal 

com van sol·licitar les famílies. Però el dubte de si aquest nou espai estarà disponible 

per a principis del proper curs segueix en l'aire. 

Per això, des de l'AMPA del Max Aub, demanem a les dues administracions 

implicades, Ajuntament i Conselleria, que es coordinen i permeten que, en el 

menor temps possible, este nou pati s'ompli de xiquets i xiquetes. 

En l'AMPA del Max Aub sabem bé què és defensar una escola pública de qualitat 

perquè cadascuna de les petites millores d'aquest col·legi de 31 anys d'història s'ha 

aconseguit gràcies a la nostra lluita incansable. Hem vist durant molts anys com, o per 

falta de voluntat política, o per falta de diners, o per les dues coses alhora, les 

necessitats de la nostra escola, una de les poques escoles públiques del districte de la 

Saïdia, eren desateses. Després de tants anys, tal com li vam traslladar al secretari 

autonòmic d'Educació al juliol de 2016, seguim necessitant un nou menjador que puga 

atendre els més de 350 comensals que té el centre ja que la seua capacitat actual és 

de 110 comensals, un gimnàs que incloga una aula de psicomotricitat per al cicle 

d'infantil, un pati d'infantil amb elements de joc, baixar les aules de 5 anys d'infantil a la 

planta baixa complint la normativa actual, aules de desdoblament, sala d'actes, i un 

servei de manteniment regular per al centre.  

És per això que no entenem per què hem estat eliminats de la segona fase del 

programa Crea Escola de l'anterior Consell que, amb finançament del Banc Europeu 

d'Inversions, incloïa ja en l'any 2012 un projecte de l'ampliació del nostre col·legi en un 

concurs organitzat per CIEGSA 

Hem estat pacients, però 17 anys són molts i l'educació pública de qualitat i en 

valencià dels nostres fills i filles està en joc i això ha de ser molt important per a 

la Conselleria. Com deia Max Aub, esperem que estiguen amb nosaltres de cor i 

que el proper curs arriben per fi les millores que necessita el centre. 

 

 

 

 



Un patio en el limbo administrativo  

¿Para qué sirve un patio de escuela sin niños ni niñas? 

 

Llega el final del curso escolar y las ansiadas vacaciones de verano, pero en el colegio 

Max Aub de València, el alumnado despide el curso sin haber podido estrenar su 

nuevo patio. Tras más de 15 años esperando la ampliación del colegio en el solar 

anexo, a principios de 2016 se consiguió, dentro de los presupuestos participativos del 

ayuntamiento, una inversión de 180.000 € que convertirían esta reivindicación histórica 

en una realidad.  Después de la ejecución de la primera fase del proyecto (60.000€) el 

espacio por fin quedó vallado y allanado en febrero de 2017. Desde entonces ha 

permanecido cerrado a la espera del visto bueno de la Conselleria de Educación que 

es quien debe dar la conformidad para su uso escolar. Los 120.000€ de la segunda 

fase se ejecutarán este verano y dotarán al colegio de un huerto escolar, una solana 

pavimentada y una zona de arbolado, tal y como solicitaron las familias. Pero la duda 

de si este nuevo espacio estará disponible para principios del próximo curso sigue en 

el aire. Por eso, desde el AMPA del Max Aub, pedimos a las dos administraciones 

implicadas, Ayuntamiento y Conselleria, que se coordinen y permitan que, en el menor 

tiempo posible, este nuevo patio se llene de niñas y niños. 

En el AMPA del Max Aub sabemos bien qué es defender una escuela pública de 

calidad porque cada una de las pequeñas mejoras de este colegio de 31 años de 

historia se ha conseguido gracias a nuestra lucha incansable. Hemos visto durante 

muchos años como, o por falta de voluntad política, o por falta de dinero, o por ambas 

cosas a la vez, las necesidades de nuestra escuela, una de las pocas escuelas 

públicas del distrito de La Saïdia, eran desatendidas. Después de tantos años, tal y 

como le trasladamos al Secretario Autonómico de Educación en julio de 2016, 

seguimos necesitando un nuevo comedor que pueda atender a los más de 350 

comensales que tiene el centro puesto que su capacidad actual es de 110 

comensales, un gimnasio que incluya un aula de psicomotricidad para el ciclo de 

infantil, un patio de infantil con elementos de juego, bajar las aulas de 5 años de 

Infantil a la planta baja cumpliendo la normativa actual, aulas de desdoblamiento, 

salón de actos, y un servicio de mantenimiento regular para el centro. Es por eso que 

no entendemos por qué hemos sido eliminados de la segunda fase del programa Crea 

Escola del anterior Consell que, con financiación del Banco Europeo de Inversiones, 

incluía ya en el año 2012 un proyecto de la ampliación de nuestro colegio en un 

concurso organizado por CIEGSA  

Hemos sido pacientes, pero 17 años son muchos y la educación pública de calidad y 

en valenciano de nuestros hijos e hijas está en juego y eso debe ser lo más importante 

para la Conselleria. Como decía Max Aub, esperamos que estén con nosotros de 

corazón y que el próximo curso lleguen por fin las mejoras que necesita el centro. 

 


